
Mesto Bánovce nad 
Bebravou zakúpilo prvých 
300 kusov deväťstolitrových 
kompostérov za  účelom 
triedenia a  zhodnocovania 
biologicky rozložiteľných 
odpadov z  domácností. 
V  prvej etape budú distri-

buované do  prímestských 
častí – Biskupíc, Malých 
Chlievan, Dolných Ozoro-
viec a  Horných Ozoroviec. 
Občania v  rodinných 
domoch dostanú kompostér 
spolu s  informačný m 
letá kom, a ko správne 

kompostovať, a  taktiež 
návod na  jeho montáž. 
Spomínaných prvých 300 
kompostérov plánuje mesto 
odovzdať občanom najne-
skôr do  konca roka 2018. 
Súčasťou odovzdávania 
bude preberací protokol. 

Pre rok 2019 bolo mestským 
zastupiteľstvom schválených 
25 tisíc eur na nákup ďalších 
približne 360 kompostérov. 
Celkovo je potrebné zabez-
pečiť kompostéry pre 1330 
domácností individuálnej 
bytovej výstavby (IBV). Bez 

ohľadu na  vyššie uvedené 
skutočnosti, sa mesto bude 
i naďalej uchádzať o mimo-
rozpočtové zdroje potrebné 
na  podporu a  rozšírenie 
triedenia biologicky rozloži-
teľných odpadov. 

 Tlačová správa mesta
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Vedenie nášho mesta sa 
zmení iba dva dni pred 
Vianocami, 21. decembra. 
Až po štyridsiatich dňoch 
od volieb... Okrem novej 
primátorky je istá aj 
zmena na poste pred-
nostky.  Moja istota pra-
mení tiež len z výsledku 
volieb – bánovská 
prednostka Alexandra 
Gieciová sa stala topoľ-
čianskou primátorkou, 
suverénne. Povedie 
omnoho väčšie mesto. 
Gratulujem a prajem 
veľa dobrého. A kto ju 
nahradí? O tom rozhodnú 
rokovania s novozvo-
lenými poslancami  
a najmä nová bánovská 
primátorka Rudolfa 
Novotná. Tiež jej prajem, 
ale aj všetci Bánovčania, 
veľa dobrého... Najmä ľudí 
okolo seba. 
 Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

V piatok o 19.00 h 
do Ži:vy na tanečný 

horor Climax, 
v utorok 4. decembra 

o 19.00 h do MsKS 
na cestovateľskú 

prezentáciu z Indie 
až domov, v stredu 

5. decembra na námestie 
na Mikuláša 

...znie výzva novej kampane, ktorej cieľom je obdarovať na Vianoce seniorov v domovoch dôchodcov. Zapojili sa i organizácie v našom meste, ktoré 
vyzbieranými darčekmi obdarujú seniorov v sociálnych zariadeniach v Bánovciach nad Bebravou a Kšinnej. Cieľom nie je darovať drahé veci, hlavnou 
myšlienkou je obdarovať osamelých, priniesť niečo výnimočné do často stereotypných dní seniorov, postarať sa o milé prekvapenie a potešiť maličkosťou 
pod stromček. Je to jednoduché: ak máte záujem zapojiť sa a potešiť seniorov umiestnených v zariadení, naplňte škatuľu od topánok darčekmi, ktorými by 
ste chceli potešiť (napr. kniha, papuče, medovníky, čokoláda, krížovky, čaj, šálka, vianočná pohľadnica...), balík môže byť určený obsahom pre babku alebo 
dedka alebo neutrálny. Balík môžete ozdobne zabaliť, ale tak, aby sa mohol otvoriť kvôli kontrole (čiže zvlášť spodok a zvlášť vrchnák škatule). Kontaktujte 
Eriku Slamkovú, tel. č. 0918 724 240, ktorá je kontaktnou osobou pre túto akciu a postará sa o doručenie balíkov k seniorom.  Tlačová správa mesta

Koľko lásky sa zmestí do krabice od topánok?

Prvú sviecu 
na adventnom 
venci na námestí 
zapálime už 
v sobotu večer

Eva Lavríková 
o občianskej 
odvahe a novej 
knihe

Pri zimnej údržbe 
v meste by mal 
Tedos enviro štrk 
nahradiť soľankou

Žiacka rada 
SOŠ strojníckej 
zorganizovala 
imatrikulácie aj 
súťaž vo varení 
gulášu

Mesto odovzdáva prvých tristo kompostérov

Kam v meste?

Projekt ZUŠ na zníženie tvorby a triedenie komunálneho odpadu

Do ekoaktivít sa môže zapojiť aj verejnosť 

Odpady sú téma, ktorá sa 
týka každého z nás. Chodíme 
do  obchodu, kupujeme si 
potraviny, drogériu alebo 
oblečenie. Väčšina z  týchto 
produktov je zabalená 
v  obale, ktorý ihneď vyho-
díme. Aj samotné produkty sa 
časom často stanú odpadom. 
Hodíme ich do koša a v tom 
momente pre nás neexistujú. 
Je dôležité si uvedomiť, že tu 
cesta odpadu ešte len začína 
a môže trvať niekoľko stoviek 
až tisícov rokov... 

Žiaci a  pedagógovia 
na Základnej umeleckej škole 
Dezidera Kardoša v  spo-
lupráci a  pod starostlivým 
vedením študentky Sokra-
tovho inštitútu, Magdalény 
Kalabovej, rozbiehajú EKO 
projekt, ktorého cieľom je 
zníženie tvorby odpadu 
na  škole a  zavedenie jeho 
triedenia. Na  ZUŠ DK tak 

v súčasnosti vzniká EKO tím, 
ktorého členmi môžete byť aj 
vy sami – vítaní sú členovia 
nielen z radov žiakov či uči-
teľov, ale aj rodičov a priaz-
nivcov. Členovia EKO tímu 
sa budú stretávať raz mesačne 
v  období od  novembra 2018 
do  mája 2019. Pripravované 
aktivity, workshopy alebo 
diskusie budú smerované 
k znižovaniu tvorby odpadu 
informatívnym aj krea-
tívnym spôsobom. Budú sa 
šiť látkové vrecká na  potra-
viny, vybuduje sa vonkajší 
kompostér na  bioodpad 
a jednou z chystaných aktivít 
je aj tvorba vodových farieb 
z farbív z ovocia a zeleniny.

Na  ZUŠ DK už minulý 
t ýždeň prebehla pr vá 
aktivita – analýza odpadu 
vyprodukovaného na  pôde 
školy. Žiaci, pedagógovia 
a dobrovoľníci najskôr zvážili 

zmesový odpad a následne ho 
vytriedili (na foto) na viaceré 
zložky: papier, plasty, sklo, 
bioodpad a  zmesový odpad. 
Táto činnosť bola jasným 
dôkazom toho, aký druh 
odpadu tvorí najväčšie množ-
stvo. Výsledky tejto analýzy 
odpadu budú prostredníc-
tvom fotodokumentácie pre-
zentované v  budove školy. 
Aj podujatia ZUŠ určené 

širšej verejnosti sú odteraz 
pripravované so zameraním 
na  minimalizovanie tvorby 
odpadu. Dobrovoľníci z EKO 
tímu tak už napríklad počas 
predvianočných podujatí 
radi usmeria záujemcov ako 
správne odpad triediť a čo sa 
s odpadom deje ďalej. 

Dvere EKO tímu sú 
otvorené pre všetkých. Ak 
vám záleží na  životnom 

prostredí a  radi by ste boli 
súčasťou tejto zmeny, spýtajte 
sa v  ZUŠ na  podrobnosti, 
kontaktnou osobou je 
učiteľ ka Eva Lavríková. 
Znižovanie tvorby odpadu by 
malo byť našou každodennou 
súčasťou. Treba začať od seba 
a byť pozitívnym príkladom 
pre okolie. Nedovoľme, aby 
naše deti žili na  skládke! 
 (zuš) 

P riemerný občan Bánoviec nad 
Bebravou vyprodukuje ročne až 387 kg 

komunálneho odpadu, pričom 85 % skončí 
na skládke a iba 15 % končí v recyklačných 
závodoch. Tieto čísla sú alarmujúce a je 
najvyšší čas to zmeniť! 
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Bubnovačka v Materskej škole Hronského

ZŠ Gorazdova v medzinárodnom projekte

Stretnutie policajtov vo výslužbe

Pri príležitosti Sveto-
vého dňa prevencie týrania 
a  zneužívania detí sa 
Materská škola J. C. Hron-
ského zapojila do  piateho 
ročníka podujatia Bubno-
vačka - Aby bolo deti lepšie 
počuť, ktoré úspešne roz-
behlo a  organizovalo nit-
rianske Centrum Slniečko. 
Devätnásteho novembra sa 

deti zo všetkých tried spolu 
s  učiteľkami zhromaždili 
na  školskom dvore, aby 
zvukom a hlukom upozor-
nili a poukázali na potrebu 
zapájať sa do  boja proti 
týraniu detí. Z domu si pri-
niesli bubienky, ozvučné 
drievka, rumbagule a  iné 
hudobné a  bicie nástroje, 
pomocou ktorých vydávali 

zvuky na protest. Na záver 
spoločne kráčali okolo 
materskej školy za  sprie-
vodu hudobných a  bicích 
nástrojov. Veríme, že akcia 
pomohla k uvedomeniu si 
tohto celosvetového prob-
lému a pomohla pri riešení 
problemat i k y nási l ia 
páchaného na deťoch.

  (mš)

Žlté šafrany sadíme, aby sme si 
pripomenuli deti, ktoré zahynuli pri 
holokauste. Takto sa na tieto deti neza-
budne a ich pamiatka a príbehy pretr-
vajú pre budúce generácie... Projekt 
Šafran (Krokus) organizuje už nie-
koľko rokov HETI – írska nadácia pre 
vzdelávanie o holokauste. Je určený 
mladým ľuďom a žiakom od jedenásť 
rokov. Každoročne sa do  projektu 
zapájajú nielen školy z  Írska, ale aj 
množstvo škôl v  Rakúsku, Poľsku, 
Chorvátsku, Veľkej Británii, USA 
a v iných štátoch. Na mnohých ško-
lách sa z neho stal dlhodobý projekt. 
Základná škola Gorazdova sa v spo-

lupráci s Múzeom židovskej kultúry 
v  Bratislave do  projektu zapojila už 
druhý raz. Žiaci 8. A vysadili cibuľky 
šafranov na hodine dejepisu, kde sa 
bližšie oboznámili s cieľom projektu 
a  s  novými pojmami súvisiacimi 

s problematikou holokaustu. Tiež sa 
dozvedeli, že žlté kvietky šafranov 
nám pripomínajú žlté Dávidove 
hviezdy, ktoré boli Židia nútení nosiť 
za  nacistickej vlády. Očakávame, 
že v  ideálnych podmienkach by 
šafrany mali vykvitnúť na  konci 
januára alebo začiatkom februára, 
kedy si pripomíname Medzinárodný 
deň pamiatky obetí holokaustu (27. 
januára). Zapojenie žiakov do  pro-
jektu podporuje proces získavania 
vedomostí o  potrebe vzájomnej 
tolerancie a  rešpektu voči všetkým 
ľuďom v spoločnosti. 

Viera Švecová

Okresné riaditeľstvo 
Policajného zboru v  Bánov-
ciach nad Bebravou v spolu-
práci s Asociáciou policajtov 
vo výslužbe SR (APV) uspo-
riadali 16. novembra 2018 
v  priestoroch bánovského 
Mestského ku ltúrneho 
strediska už po  šiestykrát 

stretnutie bývalých prís-
lušníkov Policajného zboru 
slúžiacich v  Bánovskom 
okrese. Aj tento rok sa necelá 
tridsiatka bývalých prísluš-
níkov polície stretla a  pri 
guláši a  domácom vínku 
zaspomínala na  náročnú, 
ale zaslúženú prácu prísluš-

níkov PZ. Všetci prítomní sa 
zhodli na tom, že práca poli-
cajta nie je len zamestnaním, 
ale hlavne celoživotným 
poslaním. Počas stretnutia 
si prítomní minútou ticha 
uctili aj bývalého kolegu 
Slavomíra Milatu, ktorý 
nás v  tomto roku opustil. 

Funkcionári Okresného 
riaditeľstva PZ plk.  Miloš 
Šagát, plk.  Miroslav Zaťko 
a  predseda APV Jozef 
Molnár poďakovali všetkým 
prítomným za  celoživotnú 
prácu v PZ a popriali hlavne 
veľa zdravia a  osobných 
úspechov.  (mš)
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Mesto Bánovce nad Bebravou, Námestie Ľudovíta 
Štúra 1/1, 957 01 Bánovce nad Bebravou zverejňuje 

zámer: 
nájom častí pozemkov 

z dôvodu hodného osobitného zreteľa
medzi mestom Bánovce nad Bebravou ako prena-
jímateľom a  spoločnosťou Akzent BigBoard, a.s., 
Ivanská cesta 2D, 821 04 Bratislava, IČO: 44540957, 
ako nájomcom. Bližšie informácie získate na stránke 
mesta www.banovce.sk.

Primátor mesta Bánovce nad Bebravou 
a  Zbor pre občianske záležitosti pri Mest-
skom zastupiteľstve v  Bánovciach nad 
Bebravou srdečne pozývajú všetkých jubi-
lantov, ktorí sa dožívajú životného jubilea 
70, 75, 80, 85, 90 a viac rokov v aktuálnom 
polroku (1.7.2018 – 31.12.2018) na

Slávnosť jubilantov
ktorá sa uskutoční vo 
štvrtok 6.  decembra 
2018 o 14.30 h v Mest-
skom kultúrnom 
stredisku na  Ulici 
J. Matušku

Marián Chovanec, primátor mesta

Pri zimnej údržbe komunikácií štrk 
nahradí posypová soľ a soľanka

O  údržbu mestských 
komunikácií sa stará na zák-
lade mandátnej zmluvy 
spoločnosť Tedos, spol. s.r.o., 
Bánovce nad Bebravou. 
Na  septembrovom zasadaní 
mestského zastupiteľstva 
schválili poslanci plán zimnej 
údržby s  tým, aby sa v  roz-
počte na budúci rok rátalo aj 
s  navýšením nákladov, keď 
podľa nového zákona bude 
mesto za údržbu zodpovedné 
za dvojnásobnú dĺžku chod-
níkov. Podľa predloženého 
plánu zimnej údržby boli 
náklady na  zimnú údržbu 
počas uply nu lej  z imy 
2017/2018 viac ako 81 tisíc 
eur (z  toho asi 14 tisíc eur 
na  posypov ý materiá l). 
Ďalších 16 tisíc eur bolo pou-
žitých na čistenie - zametanie 
ulíc po zimnej údržbe. Všetky 
bližšie informácie ohľadom 
zimnej údržby, vrátane kate-
gorizácie komunikácií podľa 
dôležitosti údržby, nájdete 
na  internetovej stránke 

mesta w w w.ba novce.sk 
v časti samospráva – mestské 
zastupiteľstvo/materiály. 

„V  tejto sezóne sme 
po  prvýkrát defi novali dĺžky 
jednotlivých ciest a chodníkov, 
plus priority z hľadiska času 
a  postupnosti vykonávanej 
údržby. Taktiež meníme 
spôsob údržby s  dôrazom 
na  prevenciu, to znamená 
posyp soľankou, resp. chlo-
ridom horečnatým. Minimali-
zujeme inertný posyp - piesok, 
štrk, a  snažíme sa, aby sme 
znížili negatívne dôsledky 
posypu na minimum,“ infor-
muje o  tohtoročných novin-
kách Róbert Baran, riaditeľ 
spoločnosti Tedos. Potvrdil, 
že po  ukončení zimnej 
sezóny dôjde k vyhodnoteniu 
spokojnosti, resp. nespokoj-
nosti občanov a  prijmú sa 
ďalšie potrebné opatrenia. 
Treba zdôrazniť, že plán 
zimnej údržby, t.z. jej rozsah 
a intenzita, vychádza jednak 
zo zákonných nariadení ako 

aj z  finančných možností 
rozpočtu mesta. 

Už si len pripomenieme, 
že na  údržbu mestských 
komunikácií pri bežnej 
zime sa spotrebuje, resp. 
očakávaná potreba soli pred-
stavuje asi 300 ton, z  toho 
je vyčlenených asi 50 ton 
vákuovanej soli, ktorá slúži 
na výrobu soľanky, a 250 ton 
posypovej soli vyššej kvality 
určenej na priamy posyp. Pri 
extrémne nízkych teplotách 
pod mínus 7 stupňov Celzia 
je zabezpečený chlorid horeč-
natý (MgCl2) v  celkovom 
objeme 50 ton – všetko 
v predpokladanej hodnote asi 
38 tisíc eur. Prvých 100 ton 
posypovej soli, 50 ton váku-
ovej soli a  25 ton chloridu 
horečnatého je k  dispozícii 
pripravených na použitie.

V  rámci nového sys-
tému zimnej údržby počíta 
spoločnosť Tedos s použitím 
automobilu s radlicou a trak-
tora vybaveného radlicou 
aj so zariadením na  posyp 
soľankou a  s  tromi multi-
kárami. Týmto by sa mali 
redukovať náklady na  prácu 
strojov, lebo jeden prejazd 
vozidla znamená odhrnutie aj 
posyp súčasne. Je predpoklad, 
že väčšina Bánovčanov uvíta 
vylúčenie posypového štrku, 
lebo sa tým zníži prašnosť 
a  poškodzovanie vozidiel 
od  kamienkov. „Na  zabez-

pečenie zimnej údržby 
zvýšenej dĺžky chodníkov 
v zmysle povinností vyplýva-
júcich z nového zákona a pri 
akútnom nedostatku aktivač-
ných pracovníkov uvažujeme 
používať dve multikary, z toho 
jednu na preventívny postrek 
soľanky aj na  problémové 
miesta, dva UNC stroje, ale aj 
ručný odstraňovač ľadu a tri 
ručné odhŕňače s  pojazdom. 
Všeobecne -  vzhľadom 
na  rozsah udržiavaných 
chodníkov bude potrebné pre-
ventívne aplikovanie soľanky. 
V prípade potreby a možností 
sa rozsah strojového zaria-
denia bude optimalizovať,“
informuje riaditeľ Róbert 
Baran. 

Je potrebné uviesť, že 
rozsah úkonov ako aj celkové 
náklady na  zimnú údržbu 
budú dané vývojom počasia. 
Vychádzame z pravdepodob-
ného scenára vývoja počasia 
pre naše zemepisné šírky, ale 
vzhľadom na  už pravidelné 
výkyvy počasia z dlhodobého 
normálu, je obtiažne hod-
noverne predpovedať vývoj 
počasia na základe minulých 
udalostí. 

Z  v yššie uvedených 
dôvodov žiadame občanov 
o  prispôsobenie svojich 
plánov a očakávaní zmenám 
počasia a  stavu zjazdnosti 
a  schodnosti komunikácií - 
ciest a chodníkov.  (r) 

Národná cena SR za spoločenskú 
zodpovednosť pre Trenčiansku župu

Trenčiansky samo-
správny kraj po  roku opäť 
získal ocenenie v  rámci 
súťaže Národná cena Slo-
venskej republiky za  spo-
ločenskú zodpovednosť. 
Ocenenie - Organizácia 
rozvíjajúca spoločenskú 
zodpovednosť v  kategórii 
C - verejný sektor si zástup-
covia župy prevzali v utorok 
20. novembra 2018 v  his-
torickej budove Národnej 
rady SR v Bratislave.

Trenčianska župa ako 
organizácia pôsobiaca 
vo verejnom sektore má 
voči svojim obyvateľom, 
zamestnancom, ale aj voči 
životnému prostrediu 
morálny záväzok. V  rámci 
spoločenskej zodpovednosti 
sa preto kraj dobrovoľne 
snaží minimalizovať nega-
tívne vplyvy na prostredie, 
v ktorom pôsobí, a zároveň 
realizuje  také rozhodnutia 

a  aktivity, ktoré sú hodno-
tovo správne pre spoločnosť 
a  okolité prostredie. Piaty 
ročník súťaže Národná cena 
SR za  spoločenskú zodpo-
vednosť vyhlásil Úrad pre 
normalizáciu, metrológiu 
a  skúšobníctvo SR. Tren-
čiansky samosprávny kraj sa 
do súťaže zapojil druhý rok 
po sebe. „Účasť v súťaži nám 
priniesla viacero pozitív. 
Jedným z  nich je aj hodno-
tenie nezávislým a externým 
tímom posudzovateľov, 
ktorý nám poskytol odborný 
pohľad na fungovanie úradu. 
Na  základe spätnej väzby 
môžeme zlepšiť interné pro-
cesy a  prispieť tak k  tomu, 
aby sme sa správali etickejšie, 
ekologickejšie či zodpoved-
nejšie voči svojmu okoliu,“
uviedol projektový manažér 
pre spoločenskú zodpoved-
nosť na Úrade TSK Martin 
Macíček, ktorý sa spoločne 

s  trenčianskym županom 
Jaroslavom Baškom, riadi-
teľom Úradu TSK Marekom 
Briestenským a  vedúcou 
Odboru financií Renátou 
Ozimovou zúčastni l i 
slávnostného vyhlasovania 
ocenení.  Dlhoročnou 
snahou Trenčianskej župy 
je správať sa zodpovedne, 
efektívne a  transparentne. 
Župa sa o  to usiluje hlavne 
dosiahnutím rovnováhy 
medzi ekonomickou, sociál-
nou a  environmentálnou 
činnosťou. Spomínané čin-
nosti tvoria základné piliere 
napredovania každej orga-
nizácie. „Veľmi si vážim, že 
Trenčiansky samosprávny 
kraj bol druhýkrát ocenený 
ako organizácia rozvíjajúca 
spoločenskú zodpovednosť. 
Snažíme sa byť otvorenou 
a  transparentnou župou. 
V oblasti transparentnosti je 
TSK dávaný za vzorový prí-

klad pre ostatné župy na Slo-
vensku. Prostredníctvom 
spolupráce so zamestnáva-
teľmi pripravujeme mladých 
ľudí pre trh práce. Sme 
lídrom v  systéme duálneho 
vzdelávania na  Slovensku. 
Vďaka sérii opatrení a uváž-
livému narábaniu s  verej-
nými prostriedkami sme 
boli ohodnotení ako celkovo 
druhá fi nančne najzdravšia 
župa. Silný dôraz kladieme 
aj na  ochranu životného 
prostredia prostredníctvom 
projektu Zelená župa. Spo-
ločenská zodpovednosť nie je 
len o organizácii, ale hlavne 
o ľuďoch. Naďalej máme chuť 
tvrdo pracovať, zlepšovať 
sa a  byť spoločensky zod-
povední,“ priblížil aktivity 
TSK v  rámci zlepšovania 
spoločenskej zodpovednosti 
Trenčianskej župy jej pred-
seda Jaroslav Baška. 

Tlačová správa TSK

Západoslovenská dis-
tribučná a.s., Bratislava, 
v  zmysle §43 zákona č. 
251/2012 Z.z. o energetike 
a  o  zmene niektorých 
zákonov v  znení neskor-
ších predpisov, vyzýva 
všetkých vlastníkov, 
nájomcov alebo správcov 
nehnuteľností, na  ktorých 
sa nachádzajú nadzemné 
i  podzemné elektrické 
vedenia v  majetku Zápa-
doslovenskej distribučnej, 
a.s., na  odstránenie alebo 
ok l iesnenie stromov 
a  iných porastov, ktoré 
ohrozujú bezpečnosť alebo 
spoľahlivosť prevádzky 
vedení distribučnej sústavy. 
Požadovaný konečný 
termín vykonania prác je 
7. január 2019. V prípade, 
že do  uvedenej lehoty 

nebudú práce vykonané, 
Západoslovenská distri-
bučná vykoná odstránenie 
a  okliesnenie stromov 
a porastov v zmysle opráv-
nenia vyplývajúceho z §11 
zákona č. 251/2012 Z.z. 
v  platnom znení. Využitie 
drevnej hmoty po  oreze 
a  jej likvidácia je v  plnej 
kompetencii a  zodpoved-
nosti vlastníka, nájomcu 
alebo správcu nehnuteľ-
nosti. O  nevyhnutné vyp-
nutie elektrického vedenia 
z bezpečnostných dôvodov 
pre prípad výrubu a orezu 
je nutné požiadať v  lehote 
minimálne 25 dní pred 
plánovanou realizáciou 
prác Západoslovenskú 
distribučnú na telefónnom 
číslo 038/7463045 (Marián 
Hudec).  (zd)

Výzva energetikov 
na opílenie stromov 
do 7. januára 2019!

na facebooku 

Tak ako aj na cestách druhej a tretej 
triedy spravovaných Trenčianskym 

samosprávnym krajom, aj pre mestské 
komunikácie začína zimné obdobie od 15. 
novembra. K doterajším 31,6 km ciest a asi 
20 km chodníkov pribudla mestu povinnosť 
podľa nového zákona starať sa o ďalších asi 
20 kilometrov chodníkov.
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Nezisková organizácia 
Človek v  ohrození pomáha 
ľuďom, ktorí to najviac 
potrebujú. Za  podpory 
Ministerstva spravodlivosti 
SR zorganizovala seminár 
v  Tatrách zameraný 
na tvorbu a realizáciu vlast-
ných projektov. Pozvánka 
sa dostala aj k  výchovnej 
poradkyni Magdaléne 
Dobiašovej v  Gymnáziu 
Janka Jesenského, ktorá 
študentky informovala 
o  tejto možnosti nefor-
málneho vzdelávania. 
Viac nám o  svojom 
zážitku napísali študentky 
Ivana Pavlisová a  Lynette 
Adamcová: „Keďže sme 
aktívne osôbky, ktoré sa 
chopia každej príležitosti, 
s  radosťou sme vyplnili 
prihlášku. O  pár týždňov 
sme dostali odpoveď, 
v  ktorej stálo, že sme boli 
vybrané spomedzi ďalších 
90 prihlásených študentov. 
Veľmi nás to potešilo a ráno 
26. októbra sme nasadli 
na  vlak... Prvý deň sme sa 

venovali zoznamovaniu sa 
s  ostatnými osemnástimi 
študentmi, ktorí taktiež 
mali chuť sa niečo nové 
naučiť. Boli sme ako partia 
kamarátov, ktorá má spo-
ločný cieľ - zlepšiť niečo vo 
svojom okolí. Druhý deň 
sme sa zaoberali navrho-
vaním projektov, taktiež 
sme načreli do komunikácie 
či fundraisingu. Večer sme 
mali možnosť vymeniť si 
svoje doterajšie poznatky, 
zážitky a  skúsenosti. 
Posledný deň sme venovali 
svojim vlastným projektom, 
ktoré sme premysleli 
do  detailov, od  cieľa až 
po  fi nancie na  jeho reali-
záciu. Rozhodli sme sa pra-
covať na projekte s názvom 
Cíťme sa v našej škole lepšie, 
ktorý zahŕňa množstvo 
zmien, vďaka ktorým sa 
budú študenti v  našom 
gymnáziu cítiť príjemnejšie. 
Zo semináru si odnášame 
obrovskú motiváciu a  chuť 
pustiť sa do realizácie nášho 
projektu...“  (r)

Projekt gymnazistiek

Aktivity žiackej rady Strednej odbornej školy strojníckej

Od imatrikulácií až po varenie gulášu

Týždeň vedy a techniky v ZŠ Duklianska

Súťa ž prebieha la 
v  zastúpení ôsmich žiac-
kych družstiev a  jedného 
učiteľského tímu v  škol-
skom átriu, preto priebeh 
súťaže bolo možné sledovať 
od  prvotnej prípravy až 
po  posledné záverečné 
dochucovanie z  ktorého-
koľvek poschodia. Súťažiaci 
mali na  prípravu gulášu 
štyri hodiny. Suroviny, 
kotlík a drevo si zaobstarali 
sami. O  chlieb a  pitný 
režim sa postarala škola. 
Napriek chladnému počasiu 
niektorí žiaci dokonca prišli 
svoje tímy osobne podporiť 
a  ponúknuť ich teplým 
čajom na zahriatie. Vyhod-
nocovanie prebieha lo 
v  školskej jedálni, kde už 
boli pripravené stoly pre jed-

notlivé triedy, aby si mohli 
všetci spoločne sadnúť 
a  vychutnať si „snahu“ ich 
zástupcov. Predtým však 
každé družstvo odovzdalo 
jednu porciu porote, ktorá 
sa skladala z dvoch majste-
riek odboru hostinský a jed-
ného učiteľa strojárskych 
predmetov. Tri tretie miesta 
získali II.A, III.A a učiteľský 
tím, druhé miesto IV.B 
a  celkovo zvíťazila trieda 
IV.C. Celý čas sa bojovalo 
o  jeden deň riaditeľského 
voľna pre celú svoju triedu 
podľa ich vlastného výberu. 
Chlapci zo  IV.C – odbor 
technické lýceum mali  zo 
svojej výhry nemalú radosť, 
ktorú sa nebáli prejaviť. 
Gratulujeme im a  v  duchu 
závidíme. 

V  ten istý deň 
od samotného rána sa začal 
v školskej jedálni nenápadne 
pripravovať aj program pre 
prvákov. Všetko sme sa sna-
žili uchovať v  čo najväčšej 
tajnosti. Ako je všetkým 
známe, o  imatrikuláciu sa 
starajú predovšetkým tre-
tiaci. Prvákov si do parády 
zobrala 3.A a 3.B s pomocou 
milovanej slovenčinárky 
Jany Jančurovej. Všetko 
prebiehalo v  oficiálno- 
z ábav nej  at mosfére . 
O  deviatej „naši policajti 
z  prísne tajných jednotiek“ 
urobili prepady v  triedach, 
kde zajali učiteľov a  žiakov 
a  odviedli ich do  jedálne. 
Predstavili sme im „našich 
troch najvyšších predstavi-
teľov profesorského zboru“. 
V prvej časti sme ich zbavili 
„hlúpych baraních hláv“ 
a vrátili im ľudskú podobu. 
Zdôraznili sme im, že 
nás, starších treba poslú-

chať a  musia sa riadiť   10 
artikulami študentského 
spolku. Išlo o  veci, ktoré 
žiaci na  strednej škole 
bežne robia, hoci by to robiť 
nemali - napríklad fajčiť, piť, 
„zdrhať“ zo školy či vyrábať 
falošné ospravedlnenia a... 
Následne boli všetci prváci 
po  jednom vyzvaní pred 
„profesorský zbor“. Tam ich 
osobne privítala aj riadi-
teľka školy Zuzana Tomová 
a   zástupcovia tretiakov. 
Prvý „najvyšší profesor“ 
ich pasoval mečom, druhý 
maľoval rúžom, tretí ich 
cukril octovo-cukrovou 
vodou, potom ešte dostali 
knihou po  hlave, sladkú 
odmenu a  študentský cer-
tifi kát s vlastným menom... 
A   to nebolo všetko. Pani 
riaditeľka dala za  odmenu 
každému sladký obed 
v podobe šišiek s džemom.

 Mária Melušová, 
 študentka 3. ročníka SOŠs

Neoddeliteľnou sú-
časťou života každého 
človeka je veda a  technika, 
preto aj na  Slovensku kaž-
doročne prebieha Týždeň 
vedy a  techniky. Cieľom 
tohto podujatia je zlepšiť 
vnímanie vedy a  techniky 
a informovať mladých ľudí 
a  celú verejnosť o  poznat-
koch. Týždeň s  týmto 
názvom sa uskutočnil aj 
v  ZŠ Duklianska, ktorá 
sa už tradične zameriava 
na  rozšírené vyučovanie 
matematiky a  prírodoved-
ných predmetov. Podujatie 

bolo určené najmä pre 
ma lých pred školá kov 
z materských škôl v našom 
meste a  okolí. Pre malých 
vedátorov boli v  jednot-
l iv ých tr iedach školy 
pripravené stanovištia plné 
biológie, chémie a  fyziky. 
Pod vedením učiteľa Sányho 
mohli sledovať zaujímavé 
fyzikálne experimenty, ako 
miešanie dúhových farieb, 
stavebnice z  lega, ukážky 
z  robotiky, zisťovanie 
vlastností teplovzdušného 
balóna... Deti sa mohli 
oboznámiť s  rozličnými 

javmi z  optiky, akustiky 
a  elektrického prúdu. 
Na  biologickom stanovišti 
pod vedením učiteliek 
Matuškovej a  Neštinovej 
mali možnosť vidieť masáž 
srdca a  umelé dýchanie, 
zoznámiť sa s  kostrou 
človeka, spoznávať modely 
zvierat suchozemského 
a  vodného ekosystému 
a  naučiť sa rozlišovať 
jedlé a  jedovaté huby. 
Na  jednotlivých stanoviš-
tiach asistovali učiteľovi 
a  učiteľkám žiaci a  žiačky 
9. ročníka. Na  každom 

stanovišti museli pedško-
láci dávať pozor, pretože 
cieľom tohto vedeckého 
podujatia bolo hľadanie 
pok ladu. Za  správne 
odpovede na  jednotlivých 
s ta nov i š t iach dosta l i 
kľúčik, ktorý ich priviedol 
až k  pokladu. Zároveň 
sa deti mohli zoznámiť 
s  niektorými   predmetmi 
a  pomôckami, ktoré ich 
ča kajú na  v y učovaní 
v našej škole. Veríme, že sa 
toto vedecké dopoludnie 
budúcim prvákom páčilo. 

Andrea Malinová

Okresný úrad Bánovce 
nad Bebravou a  Mestské 
kultúrne stredisko vás 
pozývajú  na  výstavu 
výtvarných prác okresného 
kola súťaže Ochranárik 
čísla tiesňového volania 
112 a  civilnej ochrany 
na  tému: „Veď aj ja som 
záchranár“. Do  súťaže 
sa v  štyroch kategóriách 
- deti materských škôl, 
žiaci základných škôl I. 
stupňa a  II. stupňa a  žiaci 
špeciálnych škôl zapojilo 

15 škôl s celkovým počtom 
59 prác. Výstava bude 
prebiehať v  dňoch od  26. 
do  29. novembra 2018 
v  čase od  9.00 do  17.00 h 
v  priestoroch Mestskej 
knižnice Ľudovíta Štúra. 
V  piatok 30. novembra 
o10.00 h bude v  rámci 
Národného dňa čísla 
tiesňového volania 112 
slávnostné vyhodnotenie 
súťaže a  ocenenie autorov 
najlepších troch prác v jed-
notlivých kategóriách.  (ľš)

Výstava v knižnici

V Strednej odbornej škole strojníckej 
sa v piatok 16. novembra ku Dňu 

študentstva konali hneď dve akcie v réžii žiackej 
školskej rady. Zatiaľ čo prváci prechádzali 
imatrikulačným krstom, zástupcovia niektorých 
tried sa snažili vybojovať prvé miesto vo varení 
toho pravého kotlíkového gulášu. 

Študenti si pochutnávajú na guláši... Okrem imatriku-
lácií a  varenia gulášu má škola i  školská žiacka rada 
v pláne viacero podujatí... Celá škola sa 28. novembra 
zúčastní divadelného predstavenia  Otec Goriot v Divadle 
Andreja Bagara. Šiesteho decembra bude na škole roz-
dávať darčeky Mikuláš. Tento rok sa o Mikuláša, čerta 
a  anjela postarajú žiaci zo 4.A a  4.B. Na  16. januára 
2019 je v škole naplánovaná Červená kvapka krvi a už 
teraz je prihlásených vyše 40 žiakov a aj učiteľov, ktorí by 
týmto spôsobom chceli pomôcť zachrániť životy...

Deň otvorených dverí
V piatok 30. novembra sa v SOŠs uskutoční Deň 

otvorených dverí. S  radosťou privítame všetkých 
potenciálnych, nových žiakov našej školy a ukážeme 
im či už odborné dielne alebo počítačové učebne, ale 
aj bežný život v  škole. Prevedieme ich po celej škole, 
poinformujeme o ponúkaných odboroch a odpovieme 
im na všetky zvedavé otázky. Netreba sa báť prísť, práve 
naopak, urobte si čas a  príďte sa oboznámiť s  naším 
prostredím!   Ukážeme vám ako pracovať v  rôznych 
programoch, ale aj to, čo je náplňou jednotlivých 
odborov. V  dielňach budete môcť vidieť rôznorodé 
práce žiakov, medzi ktorými bude aj veľa výherných, 
pretože naša škola sa zapája do  rôznych kreatívnych 
súťaží. Budeme radi, ak využijete svoj talent a  prídete 
rozšíriť rady tvorivých žiakov. Ponúkame pestrú paletu 
odborov pre chlapcov, ale aj dievčatá - od  odboru 
obchod a  podnikanie až po  technické odbory. Tak 
neváhajte a príďte sa pozrieť aj na našu školu! Tešíme 
sa na Vás!
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 Spoločenská kronika

Albín Pihík   * 1961

Opustili nás

Ing. Dušan Medveď a JUDr. Lucia Škultétyová

Uzavreli manželstvo

Tri otázky pre Evu Lavríkovú o občianskej odvahe
Nezáujem otvára dvere skutočnému zlu

 Aké dojmy si odniesla zo 
zhromaždenia 16. novembra 
v Bratislave? 

Predvečer najdôleži-
tejšieho dátumu nežnej 
revolúcie sme sa pôvodne 
chceli stretnúť, aby sme 
si pripomenuli princípy 
demokracie, kvôli ktorým 
na námestiach pred 29 rokmi 
stáli naši rodičia. Ukázalo 
sa však, že potreba týchto 
princípov povážlivo narastá 
aj dnes. Slušnosť, solidarita, 
spravodlivosť, sloboda, toto 
všetko, čo nám dnes pripadá, 
malo by pripadať, samo-
zrejmé, stojí zrazu na akýchsi 
vratkých nohách. A  keďže 

tieto hodnoty a ešte omnoho 
viac sa snažíme pripomínať 
si na  námestiach už od  jari, 
kedy nás z  pohodlnosti 
a rezignácie vytrhla brutálna 
vražda, a  naliehavosť tohto 
odkazu v  posledných dňoch 
pred 17. novembrom opäť 
stúpla, zo spomienky zrazu 
opäť bolo odhodlané volanie 
po slušnom Slovensku. Pripo-
mienka nežnej revolúcie sa tak 
stala intenzívne aktuálnou. 
Stáť večer 16. novembra 
2018 na Námestí SNP v Bra-
tislave a  vidieť desaťtisíce 
ľudí pokojne, priateľsky, no 
odhodlane volať po slušnosti 
je zážitok, z ktorého mrazilo 

a  na  ktorý sa nezabúda. 
Kiežby sme nezabúdali ani 
hodnoty, po  ktorých sme 
volali a stále voláme.
 A  na  druhý deň špeciálne 
poďakovanie od organizátorov 
ocenenia Biela vrana pre 
aktivistov iniciatívy Za slušné 
Slovensko a medzi nimi aj Eva 
Lavríková... 

V  iniciatíve Za  slušné 
Slovensko sa intenzívne 
angažujem už od  prvých 
jarných zhromaždení. Keď 
sme počas organizovania 
prvého, pietneho zhromaž-
denia v  Bánovciach začali 
komunikovať s organizátormi 
z  iných miest, bolo jasné, že 
len vzájomnou spoluprácou 
a  pomocou sa nám podarí 
udržať to dôstojné a  slušné. 
A  keď potreba zhromaždení 
neustávala, akosi postupne 
sa stalo, že som na  seba 
prevzala úlohu koordinátora 
Trenčianskeho kraja. Aj 
preto sa mi dostalo tej cti, že 
som sa počas odovzdávania 
špeciálneho poďakovania 
Rady Bielej vrany ocitla 
v sobotu 17. novembra priamo 
na  pódiu. Bol to veľmi silný 
okamih, silný najmä tým, že 
šlo o poďakovanie v tom naj-
komplexnejšom slova zmysle. 
Je toho toľko, za čo môžeme 
byť vďační a  toľkí, ktorým 
sme a navždy vďační budeme. 

Myslím, že všetci, čo sme tam 
stáli, sme daný okamih viac 
ako poďakovanie nám vní-
mali ako naše poďakovanie 
všetkým tým, vďaka ktorým 
to celé bolo vôbec možné. 
Lebo sme v tom všetci spolu. 
My, všetci sme tí, na ktorých 
sme čakali – a to naozaj nie je 
len fráza.
 Čo pre Teba osobne zna-
mená vydanie knihy My sme 
tí, na ktorých sme čakali? 

Veľa sme sa v  posled-
ných mesiacoch rozprávali 
o  tom, čo nás hnalo, ženie 
na  námestia. O  potrebe zau-
jímať sa o svoje bezprostredné 
okolie aj o  spoločnosť ako 
takú. O tom, že potrebujeme 
byť vnímavejší, citlivejší. Že 
nemôžeme čakať, kým pre nás 
niekto spraví svet lepším, ale 
musíme sa o to denno-denne 
snažiť my sami. Najintenzív-
nejšie sme to vnímali práve 
počas spoločných stretnutí 
v  posledných mesiacoch – 
na námestiach, pri diskusiách, 
v  dialógu. Aj preto vznikla 
kniha My sme tí, na ktorých 
sme čakali – nie ako uzavretá 
spomienka niečoho, čo bolo, 
ale ako stále živý a  aktuálny 
záväzok smerom do budúcna. 
Aby sme opäť neskĺzli 
do  nezáujmu; pretože práve 
ten otvára dvere skutočnému 
zlu.  (ab)

Na prvom zhromaždení 
po  vražde Jána Kuciaka 
a  jeho snúbenice som 
na  námestí nestála ako 
bojovníčka za  slobodu 
a  demokraciu. Stála som 
tam ako matka. Snažila som 
sa pochopiť beznádej a bolesť 
rodičov, ktorí prišli o  deti 
z neprijateľných dôvodov. Vo 
svetle sviečok a  pri slovách 
znejúcich z pódia sa mi vyná-
rali spomienky na rok 1989. 
Môj syn mal vtedy jeden rok 
a  ja veľkú revolučnú nádej, 
že sa všetko zmení. Takmer 
o  tridsať rokov neskôr som 
beznádejne stála na námestí 
a  počúvala príhovory tých, 
ktorí sa v  revolučnom roku 
ešte len narodili. Počúvala 
som slová o tom, ako sme si 
dali zobrať hrdosť, vieru. Ako 
mocní tejto krajiny zabudli, 
čo je to slušnosť a  ako 
arogancia moci spôsobila 

našu rezignáciu. Hovorili 
ich tí, na ktorých sme čakali, 
aby opäť zaktivizovali naše 
občianske povedomie. Šesť 
mladých ľudí zorganizovalo 
prvé pietne zhromaždenie. 
Postupne pribúdali ďalší 
a tak sa aj Bánovce stali pod-
porovateľmi myšlienok ini-
ciatívy Za slušné Slovensko.

Hostiteľkou pondelko-
vého večera 19. novembra 
v  Haus Cafe bola Evka 
Lavríková. Uviedla aj u nás 
v  Bánovciach do  života 
novú knihu My sme tí, 
na  ktorých sme čakali. Je 
to zborník príhovorov zo 
zhromaždení Za  slušné 
Slovensko. Práve Evka bola 

a  je najvýraznejším hlasom 
a  osobnosťou udalostí, 
ktorých sa kniha týka. A tak 
je namieste, že práve ona 
bola pri preberaní ocenenia 
Biela vrana, ktoré sa udeľuje 
ľuďom za  ich občiansku 
odvahu a  obhajobu dobra, 
v  mene verejného prínosu. 
Symbolické „biele pierko“ 
tak priletelo aj do  Báno-
viec. Výnimočnosť večera 
znásobilo prepojenie týchto 
udalostí, ale aj príjemná 
pr iateľ ská atmosféra , 
podčiarknutá husľovou vir-
tuozitou Tomáša Tuláčka. 
Je potrebné a  nutné pripo-
mínať si, prečo ľudia vyšli 
na  námestia. Slovensko 
má nádej stať sa slušnou 
krajinou. Musí to byť náš 
spoločný záväzok a  zodpo-
vednosť. Dlhšie už čakať 
nemôžeme. 

 Zuzana Bridová

O novej knihe a zodpovednosti nás všetkých

Jedno z marcových zhromaždení Za slušné Slovensko 
na bánovskom námestí, pri mikrofóne Eva Lavríková...
  Foto: Alena Borszéková

Sedela som na  lavičke 
v  areáli nemocnice. Opo-
diaľ veselo poskakovalo 
a  pobehovalo dievčatko... 
z  farebných listov si robilo 
jesennú kyticu. „Ty tu 
plačeš?“ prišla za  mnou 
s  nevinnou, detskou 
otázkou. „Nie, neplačem... 
len tak tu sedím...“ „Pozri, 
aké pekné listy... a  mám 
aj nové topánky...“ vrtí 
sa predo mnou malá 
parádnica. „Krásne!... a  ty 
si aká rečnica... koľko máš 
rokov?“ „Osem... už chodím 
do  školy.“ „A  si tu sama?“ 
obzerám sa po okolí. „Nie, 
tatino je tam...“ ukázala 

smerom k  autu. „Čakáme 
na  maminu... má rako-
vinu a  dávajú jej takú 
vodičku, ktorá ju vylieči... 
sem, do  žily... a  ani ja už 
neplačem, keď mi berú krv,“ 
chváli sa mi. „Nooo, tak ty 
si iná hrdinka!“ „Jasné, 
veď môj tatino chodí 
darovať krv... a  je inži-
nier,“ dozvedám sa ďalšiu 
zásadnú informáciu. „A ty 
máš nejaké dieťa?“ pýta sa 
ma priamo. „Ja chcem ešte 
brata, ale maminka bude 
rodiť, až keď bude zdravá.“ 
Čistá a  jednoduchá detská 
logika. Všetci by sme ju 
potrebovali.  (zb)

Kultúrne centrum 
Ži:va  pozýva v  stredu 28. 
decembra na tvorivé dielne 
Hrám sa s tatom, vo štvrtok 
29. novembra od  19.00 h 
na Debaty so zaujímavými 
hosťami na zaujímavé témy 
zo sveta športu, filmu, 
fotografie či podnikania 
(moderuje Adam Lisý), 
v  piatok na  fi lm Climax, 
v  pondelok 3. decembra 
o  18.00  h rozprávanie 

o  joge... Do  Ži:vy príde 
vo štvrtok 6. decembra 
o  17.00  h (prihlásiť sa 
treba vopred) aj Mikuláš,
v  piatok 7. decembra to 
bude cestovateľské kino 
a  na  sobotu 8. decembra 
od 18.00 h sa plánuje Večer 
folkovej a  trampskej 
piesne s pesničkármi z Fol-
kového klubu Partizánske. 
Aktuálne info na  face-
booku Ži:va.

Dnes píše Zuza.nka

Na čo sa môžete tešiť 
v kultúrnom centre Ži:va?

O bčianske združenia Aliancia Fair-play a VIA IURIS udeľujú každoročne k výročiu 
novembrových udalostí 1989 ocenenie Biela vrana ako poďakovanie ľuďom, ktorí sú 

ochotní brániť pravdu a spravodlivosť, konkrétnym činom preukázali občiansku odvahu... 
V tomto roku udelila aj špeciálne poďakovanie iniciatíve Za slušné Slovensko, kde nechýbala 
ani Bánovčanka Eva Lavríková, ktorá na výročie nežnej revolúcie strávila v desaťtisícom dave 
na námestí i na druhý deň na pódiu...

Foto: Daniela Muranová
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KST pozýva
KST Bánovce nad Bebravou pozýva v  sobotu 1. 

decembra na tradičný výstup na Oselnú skalu z Veľkých 
Uheriec až na turistický zrub Brezová, kde sa spoločne 
s  turistami z  Veľkých Uheriec rozlúčia s  turistickou 
„pešou“ sezónou... Turistika však ani v zime nepoľavuje 
a milovníci hôr sa môžu tešiť na tradičné výstupy – Šte-
fánsky na  Čierny vrch a  Silvestrovský na  Rokoš. Viac 
informácií hľadajte na www.kstsbanovce.sk.

šport, inzercia 7

Mladí zápasníci suverénni aj doma
Tretí raz majstrami Slovenska

Basketbaloví kadeti dvakrát úspešne 

Naši kolkári na čele tabuľky II. ligy
BKK Bánovce – KK Preseľany B 8:0 (3125:2945)

V okresnom florbale prvá ZŠ Partizánska

Až 201 zápasníkov 
zo 14 klubov západného 
Slovenska sa 18. novembra 
postavilo na  žinenky, aby 
v  našej mestskej športovej 
hale získalo čo najlepšie 
umiestnenie v záverečnom 
štvrtom kole žiackej ligy 
– západ. Preplnená hala 
sledovala kvalitné a drama-
tické súboje až do  večera. 
Náš Mestský zápasnícky 

klub mal pred posledným 
kolom len trojbodov ý 
náskok pred zápasníkmi 
z  Nitry, no bánovské 
nádeje  zmobi l i z ova l i 
svoje sily a  opäť nastúpili 
v  najväčšom počte. Až 42 
zápasníkov a  zápasníčok 
obliekajúcich bánovský 
d res ,  neda lo svoji m 
súperom žiadnu šancu, 24 
z  nich sa podarilo získať 

pódiové umiestnenie , 
pričom najcennejšou zlatou 
medailou boli dekorovaní 
desiati. Družine našich 
zápasníkov sa podarilo 
dosiahnuť rekord v  počte 
získaných bodov v jednom 
kole, keď si na svoje konto 
pripísali až 165 bodov. 
Vďaka skvelému bodovému 
zápisu sa aj v roku 2018 stal 
Mestský zápasnícky klub 

Bánovce celkovým víťazom 
žiackej l igy – západ. 
Skvelý je rovnako fakt, že 
za ostatné štyri roky to bolo 
už tretí raz, čo sme trium-
fovali v žiackej lige. V jed-
notlivých kategóriách prvé 
miesto obsadili starší žiaci 
a prípravka A, mladší žiaci 
obsadili druhú priečku 
a prípravka B tretie miesto.

(aj,mu)

V  tretí novembrový 
víkend odohrali kadeti 
Bánovského basketbalo-
vého klubu svoje ďalšie 
dve stretnutia v  najvyššej 
slovenskej súťaži. Zverenci 
trénera Jakuba Gajdoša 
najskôr čelili Malackám, 
ktoré porazili rozdielom 
27 bodov, o  deň neskôr 
nastúpili proti bratislavskej 
Karlovke, ktorú zdolali 

vysoko 101:31. V  oboch 
stretnutiach to boli Bánov-
čania, čo udávali tempo hry 
a  boli jednoznačne lepším 
tímom na  oboch stranách 
palubovky. Naši kadeti BBK 
si pripísali do  priebežnej 
tabuľky ďalšie dve pekné 
víťazstvá, z čoho mal tréner 
radosť. Lodivod Bánov-
čanov rotoval v  stretnutí 
všetkých hráčov na súpiske, 

tí sa mu za  dôveru odme-
nili dobrým výkonom. 
Chalanom gratulujeme 
a už teraz im držíme palce 
v najbližších dvoch stretnu-
tiach, ktoré odohrajú v prvé 
dva decembrové dni opäť 
na palubovkách súperov.

B aO  T J  St r oj á r 
Malacky - BBK 53 : 80,
štvrtiny 18:30, 17:16, 11:20, 
7:14, fauly 9:17, TH BBK 

7/5. Body : Jancusko 28, 
Kolárik 15, Lagin 11, Urban 
9, Špánik 7, Miklo 6, Fišer 
4, Gajdoš, Crha. MBK 
Karlovka Bratislava - BBK 
31 : 101, štvrtiny 7:20, 10:23, 
8:32, 6:26, fauly 16:10, TH 
BBK 12/10. Body: Urban 
23, Jancusko 19, Špánik 17, 
Lagin 13, Gajdoš 12, Miklo 
6, Kolárik 4, Fišer 4, Crha 3. 

(aj,ju)

Naši kolkári prežívajú úspešnú 
sezónu. Po  sobotnom jednoznačnom 
víťazstve nad rezervou Preselian sa 
dokonca dostali na  čelo druholigovej 
tabuľky Západ, kde spoločne s  kol-
kárskym klubom KK Cabaj-Čápar 
majú päť a  viac bodový náskok pred 
zvyškom tabuľky. Už v  poradí siedmy 
tohtosezónny domáci zápas odohrali 
naši kolkári k  svojej spokojnosti. Proti 
momentálne štvrtému tímu vyhrali 
všetkých šesť duelov, čo sa dá hodnotiť 
iba kladne. Naše najtesnejšie, konkrétne 
deväť bodové víťazstvo zaznamenal 
Matej Švelka proti Jozefovi Domanic-
kému. Naopak, najvýraznejšie víťazstvo 
dosiahol Pavel Bročko, ktorý zvalil 569 
kolov, čo bolo presne o  68 kolov viac, 
ako zhodil jeho súper Miroslav Bubla. 

Bánovskí kolkári si držia vzácnu sedem 
zápasovú domácu neporaziteľnosť! 
Na domácich dráhach doteraz stratili len 

jeden jediný bod za remízu. Vonku z pia-
tich stretnutí tri vyhrali a  po  jednom 
remizovali a prehrali.      (aj)

Dievčatám nepristane 
v  ruke len varecha ale aj 
fl orbalová hokejka. Potvr-
dilo sa to aj v  športovej 
hale, kde sa 2. novembra 
zišli tri najlepšie dievčenské 
tímy nášho okresu, aby 
si to medzi sebou rozdali 
o  postup do  regional-
ného kola. Na  okresnom 
finálovom kole sa stretli 
žiačky základných škôl 
Partizánska, Komenského 
a  Gorazdova. Všet ky 

tri celky si účasť museli 
zabezpečiť v íťazstvami 
v základnom kole. Dievčatá 
ZŠ Partizánska postúpili 
cez Rybany, ZŠ Gorazdova 
sa kvalifikovala cez Sla-
tinu nad Bebravou a  ZŠ 
Komenského postúpila cez 
Uhrovec. Na  finálovom 
turnaji 20. novembra 
odovzdali dievčatá zo 
seba všetko. Výsledkovo 
najlepšie obstála ZŠ Par-
tizánska, ktorá vo svojich 

oboch stretnutiach zvíťazila 
a  tešila sa z  celkového 
triumfu i  s postupu medzi 
najlepších nášho regiónu. 
Dramaticky vyznel predo-
všetkým jej duel proti ZŠ 
Gorazdova, ktorý skončil 
2:1. Žiačky ZŠ Partizánske, 
vedené učiteľkou Slová-
kovou, sa na  regionálnom 
kole predstavia v Prievidzi 
až na  jar. ZŠ Partizánska 
reprezentova l i  ž iačky: 
D.Chromeková, S. Chro-

meková, D. Cichovská, T. 
Paulechová, N. Malíková, 
A. Križanová, E. Slováková, 
T. Šubová, Š. Polčáková, 
Ch. Aujeská. S. Maděrán-
ková, D. Žiklová. Výsledky 
finálového kola: ZŠ Parti-
zánska – ZŠ Komenského 
5:1, ZŠ Komenského – ZŠ 
Gorazdova 1:6, ZŠ Goraz-
dova – ZŠ Partizánska 1:2. 
Konečné poradie: 1. ZŠ Par-
tizánska, 2. ZŠ Gorazdova, 
3. ZŠ Komenského.  (mk,aj)

Prvý domáci futsalový 
zápas sezóny 2018/2019 sa 
v sobotu 24. novembra hral 
v  rýchlom tempe a  diváci 
si prišli na  svoje. Prvý gól 
strelili hostia, no do polčasu 
sa odchádzalo za stavu 2:1, 
keď góly za domácich stre-
lili Lukáš Zelenický a Juraj 

Laco. Druhý polčas hostia 
v yrovnal i exportným 
gólom kapitána Bombicza. 
V  dramatickej záverečnej 
päťminútovke sa nepoda-
rilo ani jednému mužstvu 
strhnúť vedenie na  svoju 
stranu a  tak sa zrodila 
zaslúžená remíza.  (oš)

Na úvod remíza
ORION TIP – Nové Zámky 2:2 (2:1)

 Kúpim garáž v  BN – Sever, Dubnička. Tel. 
0907 553 124
 Dám do  prenájmu garáž v  BN – Stred. Tel. 
0903 881 620. 
 63-ročný rozvedený 185/90 hľadá ženu do  voza aj 
do koča v BN a v okolí. Tel. 0903 927 611.
 Predám taktickú nastaviteľnú vestu AIR SOFT. 
Tel. 0903 927 611.

INZERCIA

1. BKK Bánovce nad Bebravou 12 9 2 1 69,5:26,5 181,5:106,5 3171 20
2. KK Cabaj-Čápor 12 9 2 1 66,5:29,5 166,0:122,0 3164 20
3. TKK Trenčín B 12 7 1 4 55,5:40,5 153,0:135,0 3137 15
4. KK Preseľany B 12 7 1 4 52,5:43,5 142,0:146,0 3101 15
5. ŠKK Tlmače 12 7 0 5 54,5:41,5 163,0:125,0 3088 14
6. TKK Trenčín KWH 12 7 0 5 53,5:42,5 147,0:141,0 3188 14
7. KK Priatelia Bratislava 12  1 5 51,5:44,5 145,5:142,5 3129 13
8. KK Slávia Nitra 12 6 1 5 49,0:47,0 142,5:145,5 3124 13
9. MKK Stará Turá Dubnica 12 5 3 4 48,0:48,0 139,0:149,0 3096 13

10. KK Pobedim B 12 4 2 6 49,5:46,5 148,0:140,0 3127 10
11. KK Zlaté Klasy B 12 5 0 7 45,0:51,0 153,0:135,0 3165 10
12. MKK Piešťany B 12 4 1 7 43,0:53,0 147,0:141,0 3129 9
13. KK Tatran Bratislava B 12 3 3 6 42,0:54,0 135,5:152,5 3035 9
14. KK Limbach 12 4 0 8 37,0:59,0 124,0:164,0 3111 8
15. TJ Slovan Šaľa B 12 3 1 8 32,0:64,0 115,0:173,0 3005 7
16. MKK Slovan Galanta B 12 1 0 11 19,0:77,0 102,0:186,0 3009 2
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Pozvanie na festival KRAČÚŇ

Informačné centrum 
na  Námestí Ľ. Štúra opäť 
obohatilo svoju ponuku 
malých darčekov, suvenírov, 
pohľadníc, máp, bulletinov 
a  kníh. K  tým najnovším 
patria nové drevené 

magnetky so slovenským 
ľudov ý m mot ívom. 
Z  pestrej ponuky „íčka“ si 
určite vyberiete... Tešíme sa 
na vašu návštevu. Aktuálne 
informácie nájdete na  FB 
Infocentrum Bánovecko.  (r)

Pestrá ponuka Informačného 
centra na námestí

Festivaly sa zväčša konajú v horúcich let-
ných dňoch. Ten, ktorý sa už štrnásťkrát usku-
točnil v našom meste, sa spája so zimou. Prvé 
ročníky boli medzi Vianocami a Silvestrom, 
neskôr sa organizátori rozhodli posunúť ho 
na  predvianočné obdobie. Mnohí ste určite 
uhádli, že hovorím o festivale divadla, tanca, 
spevu a hudby Kračúň. Jeho 15. ročník bude 
v sobotu 15. decembra v priestoroch Základnej 
umeleckej školy D. Kardoša.

Aj tentoraz Kračúň ponúkne bohatý 
a  rôznorodý program. Už od  10. hodiny 
začnú pracovať tvorivé dielne. Konkrétne ide 
o pohybovú, fi lmovú a výtvarnú dielňu, školu 
pantomímy, znakovej reči a tanca 21. storočia. 
Deti a  mládež, ktorí sa chcú v  niektorej 
z  týchto zručností zdokonaliť, majú šancu 
sa ešte prihlásiť. Hlavný program začína 
o  14. hodine predstavením Rozprávka noci
ukrajinského Divadelného štúdia Začarovaná 
škatuľka. Pavol Seriš nás zabaví v monodráme 

Chutilo vám, páni...
Divadelné javisko 
v  nasledujúcom bloku 
bude patriť domácim 
súborom – White, Deti 
z planéty DS a Kalorik. 
O  17. ich vystrieda 
kapela Quartet EJK. 
Hostia z Konzervatória D. Kardoša v Topoľ-
čanoch nás pozvú do Dámskej šatne, Modré 
divadlo z  Vrábeľ zahrá predstavenie Hore.
Po  20. hodine nasleduje blok Pocta trom 
ružiam, v  ktorom sa predstavia spevácke 
talenty. Predposlednou inscenáciou bude kus 
Dobrý deň, pán kolega v podaní domáceho 
Kalorika. S tohtoročným Kračúňom sa rozlú-
čime predstavením Nebezpečná hra Čiapočky 
s vlkom, s ktorou príde Teater Komika z Levíc.

Počas festivalu bude fungovať bufet 
a  aj zóna spoločenských hier. Srdečne vás 
pozývame. (bk)


